
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 42 (L 111), som Folketin-
gets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 13. marts 2006 
 

Spørgsmål 42: 
"Ministeren bedes oplyse, om det også i fremtiden vil være muligt for kos-

metologklinikker at foretage IPL og laserbehandlinger på fuldstændig sam-

me måde som hidtil, eller om det efter lovforslaget fremover kun er læger, 

der vil kunne udføre IPL og laserbehandlinger." 

 

Svar: 
Som nævnt i besvarelsen af spørgsmål 6 vil Sundhedsstyrelsen i forbindel-

se med vedtagelsen af lovforslaget nedsætte to arbejdsgrupper, der nær-

mere skal vurdere, hvilke kosmetiske behandlinger, der skal være forbe-

holdt visse nærmere angivne grupper af sundhedspersoner. I den forbin-

delse vil også brug af IPL og laser i kosmetisk behandlingsøjemed blive 

inddraget. 

 

Udgangspunktet er, at alene de behandlingsformer, der indebærer risiko for 

patientsikkerheden, vil blive reguleret. 

 

Det lader sig ikke gøre på nuværende tidspunkt at beskrive resultatet af 

arbejdet i arbejdsgrupperne, og i forbindelse hermed, hvilken indflydelse 

arbejdsgruppernes forslag vil få for kosmetologklinikkerne.  
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